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Írásbeli kérdé s

Dr. Schmitt Pál
az Országgyűlés Elnöke részér e

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„A Védőnői Szolgálat, mint Hungarikum” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdést kívánok intézni dr . Réthelyi Miklós nemzeti erőforrás miniszter Úrhoz .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Hazánkban egyedülálló módon működik 1915-től – közel 100 éve! -, a Védőnő i
Szolgálat. Ez valódi hungarikum, amire büszkék lehetünk !

Az itt dolgozó magasan képzett, diplomás szakemberek adják az egészségügyi és a
szociális alapellátás gerincét . A védőnő van rendszeres kapcsolatban a családokkal, a
bölcsődékkel, az óvodákkal, az iskolákkal, az egészségügyi intézményekkel, a szociáli s
szolgáltatásokkal . A védőnő a jelzőrendszer fontos része, hiszen a saját körzetér ő l ő tud a
legtöbbet, sokszor generációkra visszamenő leg .

A társadalmi megbecsültség hiánya és az alulfinanszírozottság nem teszi vonzóvá ezt a
hivatást . Ebből következik, hogy az el őbb említetteken kívül nagy a védőnői körzetek
túlterheltsége és sok a pályaelhagyó . Jelenleg nincs differenciált finanszírozás a hátrányos
helyzetű területek és a fokozott gondozást igényl ők száma szerint és a kiegészítő képzéseket
sem honorálják . A dokumentációs rendszer igen elavult, az informatikai program költsége i
nagy többletterhet rónak az önkormányzatokra. Sokan nem is tudják megvenni . A védőnők
saját közlekedési eszközt, saját mobiltelefont használnak, melynek költségét igen kevé s
helyen térítik . Munkájuk jelentős részét nem a tanácsadóban töltik, hanem a családo k
otthonában, utcán, közösségi helyeken, ruhapénzt mégsem kapnak . Sok helyen a védőnő
magára van utalva, nincs módszertani központ, nincs megoldva a kötelező továbbképzés .



Tisztelt Miniszter Úr !

Jómagam több, mint 20 éven át gyakoroltam ezt a hivatást és meggy őződésem, hogy ezen a
területen bőven van még kiaknázatlan erőforrásunk.
Kérem szíves tájékoztatását arról, hogy milyen intézkedéseket, lépéseket tervez a Véd őnő i
Szolgálattal kapcsolatban mind hatékonyság, mind társadalmi megbecsültség tekintetében ?

Sződliget, 2010. június 30 .

	

Bábiné Szottfri Jed Gabriella
országgyűlési képviselő
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